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Stadsbyggnadsnämndens ordförande 

Kommunfullmäktige 2023-04-17 

Svar på interpellation från Elisabeth Johansson 
(S) angående restaurering av våtmarker 

Elisabeth Johansson (S) har i en interpellation den 6 mars 2023 ställt frågan om 
alliansen har planer på att återskapa våtmarker, och/eller restaurera befintliga 
våtmarker, i syfte att minska kommunens territoriella utsläpp av koldioxid och 

öka kommunens biologiska mångfald. 

Täby kommun har, precis som de flesta kommuner, urdikade områden. Sjöar har 
sänkts och torvmarker har dikats ur för att skapa mer tillgänglig mark för 

jordbruks- och skogsbruksändamål. Vissa områden brukas fortsatt och är 

beroende av sänkningen och/eller urdikningen. Andra områden som torrlagts är 
idag bebyggda med bostäder, verksamheter och infrastruktur. Vissa större diken 
som skapats i samband med urdikning är avgörande för dagvatten- och 
skyfallshanteringen i kommunen. 

Det finns flera områden med torvmarker och före detta våtmarker, exakt hur 
många har inte utretts, som potentiellt skulle kunna återskapas eller restaureras. 
År 2019 byggde kommunen, med pengar från Länsstyrelsen ett dämme vid 

Prästsjön som säkrat ungefär 13 hektar återvätad torvmark. I Handlingsplanför 
god ytvattenstatus beslutad av stadsbyggnadsnämnden den 19 mars 2019, 55 §, 

har vissa våtmarker pekats ut för att de ska nyskapas och/eller återskapas. 
Motiveringen till det är för att rena vatten innan det når sjöar och vattendrag. 

Detta är alltså våtmarker som ur ett övergödningsperspektiv har en strategisk 
placering i avrinningsområdet: Kommunens grönplan beslutad i 
stadsbyggnadsnämnden den 17 maj 2022, 49 §, redovisar inriktningen att 

kommunen ska undvika exploatering av livsmiljöer viktiga för groddjur och 
fiskar. Som exempel lyfts just våtmarker fram. 

Utöver det som framgår av ovan finns inga planer på att återskapa eller 

restaurera våtmarker. Att återskapa eller restaurera våtmarker är förenat med 
kostnader, både under själva återställningen och i skötsel. 

Kommunen arbetar med att öka den biologiska mångfalden, bland annat genom 

att öka mängden död ved, friställa skyddsvärda träd, slåtter, plantering av 
blommande växter, risvasar i sjöar, vassklippning, projektet artrika 
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kraftledningsgator och inrättande av naturreservat, exempelvis Skålhamra 
kvighage. 

Kommunens territoriella utsläpp har minskat med över 50% sedan 1990. En stor 
anledning till detta är att fastighetssektorn minskat sin koldioxidbelastning 
genom teknikskiftet från oljeberoendet till fjärrvärme, el och värmepumpsdrift. 
Annat kommunen gör för att minska utsläppen är att en ökande andel av 
matavfall i Täby används för att framställa fordonsgas och därmed minska 
koldioxidutsläppen från transportsektorn som är en stor utsläppskälla. Vidare ska 
skogsbruket av den kommunägda skogen bedrivas med hyggesfria metoder, 
bland annat för att minska utsläppen. 


